
Protokół Nr XXII/2012
z sesji Rady Gminy Barciany
z dnia 25 października 2012 r.

 
Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XXII sesję Rady 
Gminy Barciany. Powitała zaproszonych gości: Wójta Gminy Barciany – Pana Ryszarda Kozyrę, 
Skarbnika – Panią Marię  Pyrcz,  Sekretarza – Panią Annę Tereszko,  Komendanta Państwowego 
Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Kętrzynie  –  bryg.  mgr  inż.  Zbigniewa  Borysa,  Komendanta 
Powiatowego Policji w Kętrzynie – insp. mgr Wiesława Skudelskiego, funkcjonariusza Placówki 
Straży  Granicznej  w  Barcianach  –  Pana  Mariusza  Staworko,  Dyrektorów  Zespołów  Szkół, 
Kierowników  jednostek  organizacyjnych,  Kierownika  Rewiru  Dzielnicowych  w  Barcianach, 
sołtysów  oraz  Radnych  Gminy  Barciany.  Na podstawie  listy  obecności  Przewodnicząca  Rady 
Gminy stwierdziła quorum obrad - 15 radnych. W trakcie obrad Przewodnicząca Rady Gminy – 
Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas zarządziła dwie dziesięciominutowe przerwy.

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że kolejnym 
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy - Hansi Jurgena Maleckiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że XXI sesja 
Rady Gminy odbyła się 27 września 2012 r.  Protokół z  poprzedniej  sesji  wyłożony był  na pół 
godziny przed sesją. Zapytała, czy są uwagi do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono. Zapytała 
następnie,  kto  jest  za przyjęciem  protokołu.  W  głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem  protokołu 
z poprzedniej sesji głosowało 15 radnych.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad.

Zgodnie  z  §  25  ust.  3  Statutu  Gminy  Barciany  Radni  otrzymali  powiadomienie  o  sesji  wraz 
z materiałami 7 dni przed sesją. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas powiedziała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można przedstawiać wnioski w sprawie zmian 
porządku obrad. Poinformowała, że żadne wnioski nie wpłynęły.

Przewodnicząca Rady Gminy Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas – odczytała porządek obrad:

Porządek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z  XXI sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku  obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
5. Informacja  Wójta  Gminy o  realizacji  podjętych uchwał  Rady Gminy i  działaniach  między 

sesjami.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Gminie Barciany:

- Komenda Państwowa Państwowej Straży Pożarnej w Kętrzynie – Komendant bryg. mgr inż. 
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Zbigniew Borys; 
- Komenda Powiatowa Policji w Kętrzynie – Komendant insp. mgr Wiesław Skudelski;
- Placówka Straży Granicznej w Barcianach – Komendant ppłk Wiesław Dyśko.

8. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
9. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek dziennych opłaty targowej.
10. Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.
11. Projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.
12. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/47/2007 Rady Gminy Barciany z dnia 15 

listopada 2007r. w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości.
13. Projekt uchwały w sprawie ustalenia diet dla sołtysów.
14. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy 

Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-2022.
15. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.
16. Projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Barciany na stałe obwody głosowania, ustalenia 

ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.
17. Projekt uchwały w sprawie likwidacji Filii Bibliotecznej w Skandawie.
18. Raport o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2011/2012.
19. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych za rok 2011.
20. Odczytanie  protokołu  Komisji  Rewizyjnej  z  przeprowadzonej  kontroli  dn.  12  października 

2012 roku w Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji z zakresu zamówień publicznych 
– przetargów organizowanych w roku 2011 oraz w I półroczu 2012 roku.

21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
22. Wolne wnioski i informacje.
23. Wnioski mieszkańców.
24. Sprawy różne.
25. Zakończenie obrad.

Ad  5.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o przedstawienie informacji Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach 
między sesjami.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy 
i działaniach między sesjami (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną 
informację.

Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie 
interpelacji i zapytań Radnych.

Radny Adam Robert  Prokop  zgłosił  interpelację  w sprawie  remontu  drogi  Bobrowo –  Gęsiki. 
Wyjaśnił,  że  na  drodze  powstały wyboje,  na skutek  czego ciężko jest  przejechać  samochodem 
osobowym. Zaznaczył, że drogą porusza się również autokar szkolny dowożący dzieci do szkoły. 
Radny  zgłosił  także  interpelację  w  sprawie  wyremontowania  drogi  powiatowej  Nr  1711N 
na odcinku  Aptynty  –  Arklity  oraz  pilnej  potrzeby  usunięcia  konarów  drzew,  które  stwarzają 
zagrożenie  dla  uczestników  ruchu  drogowego.  Zwrócił  także  uwagę  na  konieczność  budowy 
chodnika  i  ustawienia  barierek  przy  moście  w  miejscowości  Aptynty.  Dodał,  że  Rejon  Dróg 
Wojewódzkich w Kętrzynie miał zabezpieczyć most do końca sierpnia br.

Ad  7. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
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kolejnym  punktem  obrad  jest  przedstawienie  informacji o  stanie  bezpieczeństwa  i  porządku 
publicznego w Gminie Barciany przez przedstawicieli Straży Pożarnej, Policji i Straży Granicznej.

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Kętrzynie – bryg. mgr inż. Zbigniew Borys 
przedstawił  informację  o  stanie  ochrony  przeciwpożarowej  oraz  zagrożeniach  pożarowych 
na terenie gminy Barciany za 2011 rok (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za wyczerpujące omówienie tematu.

Komendant Powiatowy Policji w Kętrzynie – insp. mgr Wiesław Skudelski przedstawił informację 
o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Gminie Barciany (informacja stanowi załącznik 
do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za szczegółowe 
omówienie tematu.

Komendant  Powiatowy Policji w Kętrzynie – insp. mgr Wiesław Skudelski  zwrócił się z prośbą 
o wyrażenie opinii na temat likwidacji Rewiru Dzielnicowych w Barcianach. Zaznaczył, że nie che 
zabierać  policjantów  z  Barcian.  Poprosił  o  wyznaczenie  lokalu,  w  którym  policja  mogłaby 
pracować. Wyjaśnił, że formacja jaką jest policja musi podlegać ciągłemu doskonaleniu struktur. 
Nie wyobraża sobie, aby utrzymywać jednostkę policji, w której jest kierownik i jeden czy dwóch 
dzielnicowych. W latach 2009/2010 był  zamiar likwidacji  Rewiru Dzielnicowych w Barcianach 
i Srokowie. Komendant Wojewódzki Policji wyraził wówczas zgodę. Temat został jednak odsunięty 
na dalszy plan. Jest to z jego strony działanie wyprzedzające polecenia przełożonych. Jest otwarty 
na rozmowę. Na dzień dzisiejszy utrzymanie jednostki, w której jest kierownik i jeden czy dwóch 
pracowników jest nie do zaakceptowania. Drugim czynnikiem jest czynnik ekonomiczny, mimo iż 
jest  to  obiekt  gminny.  Jeżeli  dojdzie  do  tego,  że  Rewir  zostanie  zlikwidowany,  obiekt  wróci 
do gminy. Dotychczasowi pracownicy będą nadal pełnić służbę w Barcianach. W gminie Wydminy 
w powiecie Giżyckim zabrano jednostkę policji. Komendant Powiatowy i Wojewódzki uzgodnili 
z Wójtem Gminy, że będzie tam funkcjonował punkt przyjęcia interesantów przez 3 dni w tygodniu. 
Obecnie  został  ograniczony  do  1  dnia  w  tygodniu.  Dodał,  że  gro  spraw  jest  zgłaszanych 
telefonicznie.  Interwencje  zgłaszane  są  głównie  popołudniu  czy  wieczorem  lub  nocą.  Policja 
podejmuje współpracę ze Strażą Graniczną, która posiada podobne uprawnienia. Podsumowując 
zaznaczył,  że nie chce zabrać policji  z Barcian.  Funkcjonowanie Rewiru w obecnej  formie jest  
jednak nie do przyjęcia.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  pismo 
Komendanta Powiatowego Policji w Ketrzynie dotarło do radnych. Było ono przedmiotem dyskusji  
na  komisjach.  Wywołało  spory  sprzeciw  i  wiele  emocji.  Cieszy  się  z  obecności  Komendanta 
na sesji. Zapytała, z jakiego powodu nie jest do przyjęcia taka struktura.

Komendant Powiatowy Policji w Kętrzynie – insp. mgr Wiesław Skudelski wyjaśnił, że dwóch czy 
czterech policjantów nie może zapewnić 24-godzinnej służby. Aby zapewnić całodobową ochronę 
musiałoby być około 11-12 funkcjonariuszy.  Nie jest jednak w stanie zapewnić pełnego składu, 
gdyż na chwilę obecną nie ma w służbie 30 osób. Zamiast przybywać, funkcjonariuszy ubywa. 
Gdyby przyjęto, że interesanci będą przyjmowani we wtorek i czwartek to policjanci muszą był 
w tym czasie na miejscu.

Radny Wiesław Gajdowski  powiedział,  że  czuje  się  w obowiązku,  aby zająć  stanowisko w tej 
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sprawie. Miał przyjemność pracować dwa lata z Komendantem Powiatowym Policji w Kętrzynie – 
insp. Wiesławem Skudelskim i ceni sobie ten okres. Zwrócił uwagę, że zaangażowanie samorządu 
gminnego  –  Wójta  i  Rady  przyczyniło  się  do  tego,  iż  jednostka  pod  względem  technicznym 
i lokalowym prezentuje  się  bardzo  dobrze.  Uważa,  że  placówkę  można  przedstawić  jako wzór 
współpracy pomiędzy Komendą Policji a samorządem. Zamiarem władz samorządowych było to, 
aby jednostka  powiększała  swój  skład.  Było  tworzone  zaplecze  na  sytuację  otwarcia  przejścia 
granicznego w Michałkowie. Po otwarciu Rewiru w 2001 roku doszło do tego, że z biegiem lat było 
coraz mniej pracowników. Zamiar likwidacji był wskazany po raporcie NIK na temat warunków 
pracy  policji  na  terenie  kraju.  Do  raportu  NIK  odniósł  się  Komendant  Główny  Policji,  który 
w efekcie podjął się reorganizacji policji. W lipcu 2012 roku również była propozycja likwidacji 
komisariatów i rewirów. Nie potrafi sobie odpowiedzieć na pytanie dlaczego tak się dzieje – czy 
chodzi  o  ekonomikę  czy  może  o  brak  efektywności  ze  strony  policji.  Proponowałby,  aby 
zrezygnować z pomieszczenia punktu przyjęć interesantów i stworzyć ruchomy (objazdowy) punkt 
przyjęć  interesantów.  W  proponowanym  przez  Komendanta  rozwiązaniu  nie  widzi  kontaktu 
z obywatelem.  Na  koniec  zaznaczył,  że  samorząd  starał  się,  aby  Rewir  Dzielnicowych 
w Barcianach funkcjonował jak najlepiej.

Komendant Powiatowy Policji w Kętrzynie – insp. mgr Wiesław Skudelski powiedział, że nie może 
kierować  się  względami  sentymentalnymi.  Czas  się  zmienia  i  wiele  funkcji  policjanta  przejęły 
GOPS-y, urzędy gminy i inne instytucje. Nie chce wyprowadzać policji z Barcian. Policja nadal 
będzie  funkcjonowała  na terenie  gminy.  Jego zamiarem jest  wyprzedzenie poleceń,  których się 
spodziewa. Poszanuje decyzję radnych, jednak komendant Wojewódzki może jej nie uwzględnić. 
Większość interwencji to godziny popołudniowe, wieczorne, nocne i ranne. Interwencje i rozmowy 
są.  Policjanci  spotykają  się  z  ludźmi  w ich  domach.  Lokal  z  5  pomieszczeniami  i  celami  jest 
niepotrzebny. Czynnik ekonomiczny również ma znaczenie. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że w prezentacji 
Komendant  Powiatowy pokazywał 5 priorytetów. Każdy z nich zaczynał  się  od dwóch słów – 
wzrost i poprawa. Nie wyobraża sobie jednak wzrostu i poprawy poprzez zmniejszenie obsady. Nie 
dziwi się również, że punkt przyjęć funkcjonuje tylko jeden dzień. Obawia się, że proponowane 
zmiany wzrostu i poprawy nie przyniosą.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Hansi  Jurgen  Malecki  powiedział,  że  pamięta  dyskusję 
na temat  likwidacji  komisariatu.  Wówczas  również  argumentowano,  że  służy  to  doskonaleniu 
struktur organizacyjnych. Nie przekonują go argumenty, że nie do utrzymania jest stan: kierownik i 
3 dzielnicowych. Kierownik również jest policjantem. Ważne jest także to, że od dłuższego czasu 
gmina  walczy  o  utworzenie  przejścia  granicznego,  gdzie  należy  wykazać  się  pewną  strukturą 
organizacyjną  –  w  tym  policja  i  straż  graniczna.  Im  większa  struktura  zapewniająca 
bezpieczeństwo,  tym  większe  możliwości.  Gdy  dojdzie  do  uruchomienia  małego  ruchu 
granicznego, zwiększy się zagrożenie. Dodał, że rolę policjantów widzi w bezpośredniej styczności 
w terenie. Z doświadczenia wie, że sama obecność policji ma ogromne znaczenie dla utrzymania 
większego porządku. Uważa, że jest to odchodzenie od społeczeństwa.

Komendant Powiatowy Policji w Kętrzynie – insp. mgr Wiesław Skudelski powiedział, że 3 czy 4 
policjantów  nie  zapewni  24-godzinnej  służby  na  terenie  Barcian.  Jednostka  policji  to  cała 
dokumentacja,  którą  musi  prowadzić  kierownik  jednostki.  Dodał,  że  jest  to  początek  dyskusji. 
Chciałby,  aby radni  przemyśleli  to,  co powiedział.  Będzie  kierował  się  opinią  rady,  jednak ma 
obawy, że jeżeli dostanie odgórne polecenie to będzie musiał je wykonać. Jest otwarty na dalsze 
rozmowy. Podkreślił, jak dużą rolę odgrywa współpraca ze Strażą Graniczną.
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  podczas 
obrad Komisji były żywe dyskusje. Rada wypracowała opinię. Temat jednak powróci. Odczytała 
treść stanowiska Rady Gminy, a następnie poddała je pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 
radnych pozytywnie zaopiniowało treść stanowiska.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała Komendantowi 
Powiatowemu Policji w Kętrzynie – insp. mgr Wiesławowi Skudelskiemu za przybycie.  

Funkcjonariusz  Straży  Granicznej  –  Mariusz  Staworko  przedstawił  informację   o  stanie 
bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego  w  Gminie  Barciany  (informacja  stanowi  załącznik 
do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za szczegółowe 
omówienie tematu.

Ad  8. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym punktem obrad jest  projekt  uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości.  Wyjaśniła,  że na posiedzeniach  Komisje  obradowały nad projektami  uchwał. 
Posiedzenie  Komisji  Finansów  i  Budżetu  odbyło  się  22  października  br.,  Komisja  Samorządu 
obradowała 23 października br.,  zaś Komisja Oświaty 24 października br. Dodała, że na każdej 
Komisji obecna była Pani Krystyna Kochmańska – podinspektor UG, która udzielała dokładnych 
wyjaśnień w części dotyczącej uchwał podatkowych. Zapytała, czy radni mają pytania do treści 
uchwały.

Pytań nie zgłoszono.

Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła 
o podanie  stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot.  projektu  uchwały  w sprawie  określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział, 
że na posiedzeniu Komisji dn. 22 października 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było 7 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  7  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała,  że na posiedzeniu Komisji  dn.  24 października 2012 roku na 7 członków Komisji 
obecnych było 7 członków – w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt 
uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn.  23 października 2012 roku na 6 członków 
Komisji  obecnych  było  6  członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie stanowisk, a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie  określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 
15 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.
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Ad  9.   Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek dziennych 
opłaty  targowej.  Wyjaśniła,  że  podobnie  jak  w  przypadku  poprzedniej  uchwały  była  ona 
szczegółowo omawiana na posiedzeniach Komisji. Zapytała, czy są pytania do treści uchwały.

Pytań nie zgłoszono.

Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła 
o podanie  stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot.  projektu  uchwały  w sprawie  określenia 
wysokości stawek dziennych opłaty targowej.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział, 
że na posiedzeniu Komisji dn. 22 października 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było 7 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  7  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie określenia wysokości stawek dziennych opłaty targowej.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała,  że na posiedzeniu Komisji  dn.  24 października 2012 roku na 7 członków Komisji 
obecnych było 7 członków – w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt 
uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek dziennych opłaty targowej.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn.  23 października 2012 roku na 6 członków 
Komisji  obecnych  było  6  członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek dziennych opłaty targowej.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie stanowisk, a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie określenia 
wysokości stawek dziennych opłaty targowej i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 
15 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad  10.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków 
transportowych.  Wyjaśniła,  że  podobnie  jak  w  przypadku  poprzednich  uchwały  była  ona 
szczegółowo referowana przez Panią Krystynę Kochmańską – podinspektora UG na posiedzeniach 
Komisji. Zapytała, czy są pytania, bądź uwagi do treści uchwały.

Pytań i uwag nie zgłoszono.

Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła 
o podanie stanowiska poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie określenia stawek 
podatku od środków transportowych.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział, 
że na posiedzeniu Komisji dn. 22 października 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było 7 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  7  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała,  że na posiedzeniu Komisji  dn.  24 października 2012 roku na 7 członków Komisji 
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obecnych było 7 członków – w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt 
uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn.  23 października 2012 roku na 6 członków 
Komisji  obecnych  było  6  członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie stanowisk, a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie określenia 
stawek podatku od środków transportowych i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 
15 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad  11. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. Wyjaśniła, że 
podobnie jak w przypadku poprzednich uchwały była ona szczegółowo referowana przez Panią 
Krystynę Kochmańską – podinspektora UG na posiedzeniach Komisji.  Zapytała, czy są pytania, 
bądź uwagi do treści uchwały.

Pytań i uwag nie zgłoszono.

Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła 
o podanie  stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot.  projektu  uchwały  w sprawie  opłaty 
od posiadania psów.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział, 
że na posiedzeniu Komisji dn. 22 października 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było 7 
członków – w głosowaniu jawnym 1 głosem za, przy 6 głosach przeciw negatywnie zaopiniowano 
projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała,  że na posiedzeniu Komisji  dn.  24 października 2012 roku na 7 członków Komisji 
obecnych było 7 członków – w głosowaniu jawnym 6 głosami za, przy 1 głosie przeciw pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn.  23 października 2012 roku na 6 członków 
Komisji obecnych było 6 członków – w głosowaniu jawnym 2 głosami za, przy 4 głosach przeciw 
negatywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie stanowisk,  a następnie odczytała  treść projektu uchwały w sprawie opłaty od 
posiadania psów i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 8 głosami za, przy 7 głosach 
przeciw i braku głosów wstrzymujących pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Ad  12. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o omówienie projektu uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr XIII/47/2007 Rady Gminy Barciany 
z dnia 15 listopada 2007 r. w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział, że uchwała wymaga uzasadnienia. Wyjaśnił, że do tej 
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pory było tak,  że jednostki  były zwolnione z podatku od nieruchomości w trwałym zarządzie, 
jednak musiały wykazywać je w sprawozdaniach. Zaproponował, aby ZGKiM nie był zwolniony 
z podatku. Subwencja nie będzie wówczas kwestionowana. W zamian ZGKiM będzie otrzymywał 
większe dopłaty do wody i ścieków.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła 
o podanie stanowiska poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie  zmiany Uchwały 
Nr XIII/47/2007 Rady Gminy Barciany z dnia 15 listopada 2007 r. w sprawie zwolnień z podatku 
od nieruchomości

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział, 
że na posiedzeniu Komisji dn. 22 października 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było 7 
członków – w głosowaniu jawnym 4 głosami za, przy 3 głosach przeciw pozytywnie zaopiniowano 
projekt  uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/47/2007 Rady Gminy Barciany z  dnia 15 
listopada 2007 r. w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn.  23 października 2012 roku na 6 członków 
Komisji  obecnych  było  6  członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/47/2007 Rady Gminy Barciany 
z dnia 15 listopada 2007 r. w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała,  że na posiedzeniu Komisji  dn.  24 października 2012 roku na 7 członków Komisji 
obecnych było 7 członków – w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt 
uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr XIII/47/2007 Rady Gminy Barciany z dnia 15 listopada 
2007 r. w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany 
Uchwały Nr XIII/47/2007 Rady Gminy Barciany z dnia 15 listopada 2007r. w sprawie zwolnień 
z podatku od nieruchomości i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 głosami za, 
przy 1 głosie wstrzymującym i braku głosów przeciw pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Ad 13.   Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym punktem obrad jest  projekt  uchwały w sprawie ustalenia  diet  dla  sołtysów. Poprosiła 
o omówienie tematu.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko wyjaśniła, że intencją rady było to, aby sołtysi nie byli karani 
za nieobecność  na  sesji.  Poprzednim  razem  dyskutowana  była  uchwała  z  2007  roku,  jednak 
w międzyczasie podejmowano jeszcze uchwałę w 2009 roku. Aby nie karać sołtysów w § 2 ust. 1 
dano możliwość niepotrącania.  Numeratywnie  wymieniono za  co przysługuje  dieta.  Dodała,  że 
podczas wczorajszej komisji budżetu i finansów wysokość diety była dyskutowana. Brano również 
pod uwagę kwotę w wysokości 10% minimalnego wynagrodzenia za pracę, tak jak jest w gminie 
wiejskiej Kętrzyn, jednak dałoby to kwotę około 500 zł kwartalnie. Wobec czego postanowiono 
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pozostać przy stawce 234 zł kwartalnie.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła 
o podanie  stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot.  projektu  uchwały  w sprawie ustalenia  diet 
dla sołtysów.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział, 
że na posiedzeniu Komisji dn. 22 października 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było 7 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  7  głosami  za  pozytywnie zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie ustalenia diet dla sołtysów.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn.  23 października 2012 roku na 6 członków 
Komisji  obecnych  było  6  członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały w sprawie ustalenia diet dla sołtysów.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała,  że na posiedzeniu Komisji  dn.  24 października 2012 roku na 7 członków Komisji 
obecnych było 7 członków – w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt 
uchwały w sprawie ustalenia diet dla sołtysów.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie stanowisk, a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie ustalenia diet 
dla  sołtysów i  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 15  głosami  za,  przy  braku 
głosów przeciw i wstrzymujących pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Ad  14. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Barciany na  lata  2012-2022.  Poprosiła  o  omówienie 
tematu.

Skarbnik Gminy – Maria Pyrcz powiedziała, że uchwała w sprawie zmian w uchwale w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-2022 musi być zgodna 
z uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. Omówiła zwiększenia i zmniejszenia 
po stronie dochodów i wydatków. W związku z otrzymanymi dotacjami celowymi na zwrot podatku 
akcyzowego  w  kwocie  618  122,13  zł,  wyprawkę  szkolną  w  kwocie  3  701  zł,  dodatki 
dla pracowników socjalnych GOPS w kwocie 8 106 zł oraz Komisję Egzaminacyjną w kwocie 132 
zł dochody wzrosły o 630 061,13 zł. Dodała, że wpłynęło pismo od Komendanta Gminnego OSP 
o przesunięcie  środków,  w  związku  z  czym  dokonano  zmiany  w  WPF  –  kwotę  16  000  zł 
przesunięto z modernizacji zbiorników p-poż na zakup materiałów. W zmianie WPF uwzględnione 
zostały również pisma z prośbą o zwiększenie środków dla GOPS-u (dodatki mieszkaniowe) i ZS 
w Drogoszach  (zakup  oleju  opałowego).  Po  dokonanych  zmianach  budżet  wynosi  dochody 
26.484.682,64  zł,  wydatki  26.220.818,31  zł.  Nadwyżka  w  kwocie  263.864,33  zł  zostanie 
przeznaczona  na  spłatę  wcześniej  zaciągniętego  kredytu  i  pożyczki.  Przychody  wynoszą 
3.756.094,67  zł  (kredyty,  pożyczki  i  wolne  środki),  rozchody  wynoszą  4.019.959,00zł  (spłata 
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zaciągniętych kredytów i pożyczek).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła 
o podanie stanowiska poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-2022.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział, 
że na posiedzeniu Komisji dn. 22 października 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było 7 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  7  głosami  za  pozytywnie zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie zmian  w  uchwale  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 
Barciany na lata 2012-2022.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn.  23 października 2012 roku na 6 członków 
Komisji  obecnych  było  6  członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-2022.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała,  że na posiedzeniu Komisji  dn.  24 października 2012 roku na 7 członków Komisji 
obecnych było 7 członków – w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt 
uchwały w sprawie  zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej 
Gminy Barciany na lata 2012-2022.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian 
w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2012-
2022 i  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 15  głosami  za,  przy braku głosów 
przeciw i wstrzymujących pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Ad  15. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
Dodała, że zmiany zostały omówione przy poprzedniej uchwale. Zapytała, czy są pytania do treści 
uchwały.

Pytań nie zgłoszono.

Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła 
o podanie stanowiska poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2012 rok.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział, 
że na posiedzeniu Komisji dn. 22 października 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było 7 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  7  głosami  za  pozytywnie zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.
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Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn.  23 października 2012 roku na 6 członków 
Komisji  obecnych  było  6  członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała,  że na posiedzeniu Komisji  dn.  24 października 2012 roku na 7 członków Komisji 
obecnych było 7 członków – w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian 
w budżecie gminy na 2012 rok i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 głosami za, 
przy braku głosów przeciw i wstrzymujących pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Ad  16. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
o omówienie projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Barciany na stałe obwody głosowania, 
ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że w ślad za okręgami stają obwody. Norma wynosi 
od 500 do 3000 mieszkańców. Żaden obwód nie przekracza normy. Barciany i Mołtajny zostały 
podzielone na dwa obwody, w związku z czym gmina została podzielona na 7 stałych obwodów 
głosowania. Rodele przyporządkowane zostały do Barcian. Dodała, że tworząc dodatkowe obwody 
powstają nowe koszty, które są pokrywane z budżetu państwa.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź i 
poprosiła o pytania.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Hansi Jurgen Malecki powiedział, że głosuje przeciw, ale nie 
dlatego, że jest negatywnie nastawiony do tego, co wypracował Wójt i Sekretarz, lecz po to, aby 
wyrazić swoje zdanie na temat przepisów.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o podanie 
stanowiska poszczególnych Komisji  dot.  projektu uchwały w sprawie  podziału Gminy Barciany 
na stałe  obwody głosowania,  ustalenia  ich  numerów,  granic  oraz  siedzib  obwodowych  komisji 
wyborczych.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział, 
że na posiedzeniu Komisji dn. 22 października 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było 7 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  7  głosami  za pozytywnie zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie podziału Gminy Barciany na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic 
oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn.  23 października 2012 roku na 6 członków 
Komisji  obecnych  było  6  członków  –  w głosowaniu  jawnym  5  głosami  za,  przy  1  głosie 
wstrzymującym pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Barciany 
na stałe  obwody głosowania,  ustalenia  ich  numerów,  granic  oraz  siedzib  obwodowych  komisji 
wyborczych.
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Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała,  że na posiedzeniu Komisji  dn.  24 października 2012 roku na 7 członków Komisji 
obecnych  było  7 członków  –  w głosowaniu  jawnym  5  głosami  za,  przy  1  głosie  przeciw  i  1 
wstrzymującym pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie  podziału Gminy Barciany 
na stałe  obwody głosowania,  ustalenia  ich  numerów,  granic  oraz  siedzib  obwodowych  komisji 
wyborczych.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie  stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały  w sprawie  podziału 
Gminy  Barciany  na  stałe  obwody  głosowania,  ustalenia  ich  numerów,  granic  oraz  siedzib 
obwodowych komisji wyborczych i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 12 głosami 
za, przy 2 głosach przeciw i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Ad  17. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym  punktem  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  likwidacji  Filii  Bibliotecznej 
w Skandawie.  Dodała,  że na posiedzeniach Komisji  obecna była  Pani Iwona Turko – Dyrektor 
GOK-u, która udzielała szczegółowych wyjaśnień. Zapytała, czy są pytania, bądź uwagi do treści 
uchwały.

Pytań nie zgłoszono.

Wobec braku pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła 
o podanie  stanowiska  poszczególnych  Komisji  dot.  projektu  uchwały w sprawie  likwidacji  Filii 
Bibliotecznej w Skandawie.

Pan  Andrzej  Szwajdych  –  Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  powiedział, 
że na posiedzeniu Komisji dn. 22 października 2012 roku na 8 członków Komisji obecnych było 7 
członków  –  w głosowaniu  jawnym  7  głosami  za  pozytywnie zaopiniowano  projekt  uchwały 
w sprawie likwidacji Filii Bibliotecznej w Skandawie.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska powiedziała, że na posiedzeniu Komisji dn.  23 października 2012 roku na 6 członków 
Komisji  obecnych  było  6  członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały w sprawie likwidacji Filii Bibliotecznej w Skandawie.

Pani Anna Witkowska – Przewodnicząca Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Spraw Socjalnych 
powiedziała,  że na posiedzeniu Komisji  dn.  24 października 2012 roku na 7 członków Komisji 
obecnych było 7 członków – w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt 
uchwały w sprawie likwidacji Filii Bibliotecznej w Skandawie.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała 
za przedstawienie stanowisk,  a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie likwidacji 
Filii Bibliotecznej w Skandawie i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 głosami 
za, przy braku głosów przeciw i wstrzymujących pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Ad  18. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym  punktem  obrad  jest  raport  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  za  rok  szkolny 
2011/2012.
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Sekretarz Gminy – Anna Tereszko omówiła raport o stanie realizacji zadań oświatowych za rok 
szkolny 2011/2012 (raport stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za szczegółowe 
zaprezentowani tematu. Poprosiła o pytania.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Hansi  Jurgen Malecki  powiedział,  że  na poprzedniej  sesji 
próbował zapoczątkować dyskusję  na temat oświaty.  Krążą wieści o zamiarze likwidacji  jednej 
ze szkół – ZS w Windzie. Zaproponował, aby w tej kadencji utrzymać dotychczasowy stan szkół, 
godząc  się  na  ograniczanie  wydatków  na  inwestycje.  Aby  przeciąć  pogłoski,  rada  może 
wypracować  stanowisko,  że  w  tej  kadencji  żadna  ze  szkół  nie  zostanie  zamknięta.  Dodał,  że 
chciałby usłyszeć  od Pani  Dyrektor  ZS w Mołtajnach,  jaki  widzi  program naprawczy.  Wyraził 
słowa szacunku i uznania ze strony swoich wyborców (rodziców dzieci uczęszczających do ZS 
w Drogoszach) za ogromną pracę włożoną przez przez Panią Dyrektor ZS w Drogoszach.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział, że pojawiła się dyskusja na temat ekonomii szkół. Są to  
działania polityczne, mające na celu rozbudzenie pewnych emocji. Dodał, że nie może być tak, iż 
osobą reformującą szkoły jest Wójt, gdyż menedżerami szkół są Dyrektorzy. Szkoła w Jegławce 
kosztowała 500 000 zł i została zlikwidowana. W naszej gminie szkoły są droższe. W toku dyskusji 
pojawiły się pewne koncepcje odnośnie Windy. Nie wiąże się z tym fizyczna likwidacja szkoły.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.

Ad 19.  W dalszej  części  obrad Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-
Dyjas przedstawiła informację z analizy oświadczeń majątkowych za rok 2011 (informacja stanowi 
załącznik do protokołu).

Ad 20. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o odczytanie 
protokołu  Komisji  Rewizyjnej  z  przeprowadzonej  kontroli  dn.  12  października  2012  roku 
w Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji z zakresu zamówień publicznych – przetargów 
organizowanych w roku 2011 oraz w I półroczu 2012 roku.

Pani  Marianna  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  odczytała  protokół  Komisji 
Rewizyjnej  z przeprowadzonej kontroli  dn. 12 października 2012 roku w Referacie Gospodarki 
Komunalnej i Inwestycji z zakresu zamówień publicznych – przetargów organizowanych w roku 
2011 oraz w I półroczu 2012 roku (protokół stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź i 
poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Ad  21. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym punktem obrad są odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra w odpowiedzi na interpelacje radnego Adama Roberta Prokopa 
powiedział,  że  pojawiały się  również sugestie  mieszkańców w sprawie remontu drogi  Gęsiki  – 
Bobrowo. Poinformował,  że osobiście  sprawdzał  stan drogi.  Droga wymaga remontu i  zostanie 
podsypana.  W sprawie interpelacji  dotyczącej  remontu drogi powiatowej  na odcinku Aptynty – 
Arklity  oraz  budowy chodnika  i  zabezpieczenia  mostu  w  Aptyntach  wyjaśnił,  że  zostanie  ona 
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przekazana do Rejonu Dróg Wojewódzkich w Kętrznie.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.

Ad 22. Wolne wnioski i informacje

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poinformowała,  że 
w odpowiedzi na interpelację w sprawie wyjazdu z Szat Wielkich na drogę wojewódzka zostały 
oczyszczone pobocza i rowy. Widoczność nie jest jednak w dalszym ciągu zadowalająca. Otrzymała 
również pismo, że na wysokości wyjazdu zostanie ograniczona prędkość do 60 km/h. Powiedziała 
także,  że  wraz  z  sołtysem  Podławek  złożyła  wniosek  do  Starostwa  dotyczący  remontu  dróg 
powiatowych na odcinku Kiemławki Wielkie – Drogosze oraz Podławki – Winda.

Ad 23. Wnioski mieszkańców.

Wniosków nie złożono.

Ad  24. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że 
kolejnym punktem obrad są sprawy różne.

Radna  Anna  Witkowska  podziękowała  Panu  Sylwestrowi  Wronie  –  Kierownikowi  RGKiI 
za przywiezienie żwiru na drogę w Skandawie.

Radny  Andrzej  Szwajdych  zapytał,  czy  ZGKiM  może  obejrzeć  drzewa  na  cmentarzu  celem 
uporządkowania cmentarza.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  odpowiedział,  że  Pan  Paweł  Bobrowski  –  pracownik 
odpowiedzialny  za  ochronę  środowiska  otrzymał  polecenie,  aby  dokonać  przeglądu  drzew 
na cmentarzu. Działania te wymagają jednak wielu uzgodnień.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas zapewniła Panią Dyrektor ZS 
w Windzie, że radni pamiętają o staraniach i wysokim poziomie nauczania w szkole.

Ad 25. Zakończenie obrad

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem 
porządku  obrad  XXII  sesji  Rady  Gminy,  zamknęła  jej  posiedzenie  o  godz.  17.40,  dziękując 
wszystkim za udział.

Przewodnicząca Rady Gminy

      Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
Protokolant:
Anna Niska
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